

PART V
ORGANIZATION AND COMMENCEMENT

Organization Meetings

First directors' meeting

53. (1) After letters patent incorporating an association are issued, a meeting of the directors of the association shall be held at which the directors may, subject to this Part,

- (a) adopt forms of certificates for membership shares and shares and of corporate records;
- (b) authorize the issue of membership shares of the association;
- (c) admit persons to membership in the association;
- (d) appoint officers;
- (e) make banking arrangements; and
- (f) deal with any other matters necessary to organize the association.

Calling directors' meeting

(2) An incorporator or a director named in the application for letters patent may call the meeting referred to in subsection (1) by giving, subject to subsection 186(2), no fewer than five days notice of the purpose, time and place of the meeting to each director of the association.

Calling members' meeting

54. (1) After the meeting referred to in subsection 53(1), the directors of the association shall forthwith call a meeting of the members of the association.

Meeting of members

(2) The members of an association shall, at the meeting called pursuant to subsection (1),

- (a) make by-laws;
- (b) elect or appoint directors to hold office for a term expiring not later than the close of the third annual meeting of the association following the election; and
- (c) appoint an auditor to hold office until the close of the first annual meeting of the association.

Term of first directors

55. A director named in the application for letters patent to incorporate an association holds office until the close of the meeting called pursuant to subsection 54(1).

PARTIE V
ORGANISATION ET FONCTIONNEMENT

Réunions

Réunion constitutive

53. (1) Après la délivrance des lettres patentes constituant l'association, le conseil d'administration tient une réunion au cours de laquelle il peut, sous réserve de la présente 5 partie :

- a) adopter les modèles des certificats de parts sociales et d'actions et des livres ou registres sociaux;
- b) autoriser l'émission de parts sociales;
- c) autoriser l'adhésion à l'association;
- d) nommer les dirigeants;
- e) conclure des conventions bancaires;
- f) traiter de toute autre question d'organisation.

5

10

15

Convocation de la réunion

(2) Le fondateur de l'association — ou l'administrateur nommé dans la demande de lettres patentes — peut, sous réserve du paragraphe 186(2), convoquer la réunion prévue au paragraphe (1) en avisant chaque administrateur, au moins cinq jours à l'avance, des date, heure et lieu de celle-ci ainsi que de son objet.

Convocation d'une assemblée des associés

54. (1) Dès que la réunion mentionnée au paragraphe 53(1) a eu lieu, les administrateurs de l'association convoquent une assemblée des associés.

Assemblée des associés

(2) À leur première assemblée, les associés :

- a) prennent des règlements administratifs;
- b) élisent ou nomment des administrateurs dont le mandat expirera au plus tard à la clôture de la troisième assemblée annuelle suivante;
- c) nomment un vérificateur qui demeure en fonction jusqu'à la clôture de la première assemblée annuelle.

40

Mandat des premiers administrateurs

55. Le mandat des administrateurs désignés dans la demande de constitution expire à la clôture de la première assemblée des associés.